
Grønt Råd
Torsdag den 23. november 2023 - kl. 18:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Ole Foss Andersen (boligforeninger)
Johannes Nørgård (koloni- og nyttehaveforeninger)
Peter Bendix (grønne interesseorganisationer)
Gert Schønberg (grønne interesseorganisationer)
Søren Jensen (øvrige foreninger)
Karin Traun (øvrige foreninger)
Carsten M. Frederiksen (uden for grupperne)
Ulrik Falk-Sørensen (uden for grupperne)
Lars Vistrup Skov (uden for grupperne)
Stephen Frank Mortensen (fra Seniorrådet)
Kristijan Vukicevic
Preben Buur Lund (grantoftegård)
Thomas Christensen
Trine Baarstrøm (afsnitsleder)
Ali Abbasi (Ø)

Afbud/Fraværende

Hella Hardø Tiedemann (A) - Afbud
Allan Kristensen (C) (2. viceborgmester) - Afbud
Stine Rahbek Pedersen (Ø) - Afbud
Anil Kiran (boligforeninger) - Afbud
Kurt Bidstrup (grundejerforeninger) - Afbud
Per Bo Jensen (grønne interesseorganisationer) - Afbud

Punkt 1 Planstrategi 2023 - Udkast snart i høring



Tidligere behandling

Grønt Råds møde den 22. juni 2023 punkt 2

Sagsfremstilling

I en planstrategi fremlægger Kommunalbestyrelsen sin strategi for kommunens
fysiske udvikling, og i den besluttes det, hvilke ændringer i kommuneplanen, som
Kommunalbestyrelsen har til hensigt at foretage i den kommende revision af
kommuneplanen.

Planstrategi 2023 har været længe undervejs. Det skyldes ambitionerne for
processen, herunder ønsket om at få borgere, virksomheders, kultur- og fritidslivets
og organisationernes input til kommunens fysiske udvikling, før planstrategien blev
skrevet. Disse input blev sammen med indsamlet data præsenteret for
Kommunalbestyrelsen på et temamøde i maj. Ud fra de politiske drøftelser på mødet
blev fundamentet til planstrategien skabt, og det blev afsættet for udarbejdelsen af
planstrategien. 

Til december forventes det, at Kommunalbestyrelsen vedtager udkast til Planstrategi
2023, hvorefter den vil blive offentliggjort. Samtidig indkalder Kommunalbestyrelsen
idéer og forslag til kommunens fysiske udvikling. Planstrategien forventes
offentliggjort umiddelbart inden jul, og høringsperioden vil vare frem til ultimo
februar. 

De idéer, forslag og øvrige bemærkninger, som Ballerup Kommune modtager, vil blive
præsenteret for Kommunalbestyrelsen. Herefter skal Kommunalbestyrelsen tage
stilling til, hvorvidt Planstrategien 2023 skal ændres, inden den vedtages endeligt. 

Det bliver en planstrategi, som er blevet kort og præcis i sin form, dvs. et koncentrat
af det politiske fokus, som Kommunalbestyrelsen vil have på kommunens udvikling i
de kommende år. Derudover vil planstrategien have et indhold, som vil være relevant
for Grønt Råd.

Orienteringen om høringen fremlægges for Grønt Råd af den årsag, at næste møde i
Grønt Råd vil være efter høringens afslutning. Det er derfor en opfordring til at være
opmærksom på høringen, hvor det er muligt at indsende idéer, forslag og
bemærkninger.



Yderligere deltagelse

På Grønt Råds møde deltager Projektleder Anette Lindegaard Christensen under
punktet. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By og Miljø indstiller, at 

Orienteringen tages til efterretning.1.

Beslutning

Orienteringen blev taget til efterretning med følgende bemærkninger:

Frist for høringssvar forventes at blive ultimo februar 2024.

Materiale om Planstrategien ses fra mødet i Klima- og Miljøudvalget den 6. juni 2023,
punkt 5 (https://ballerup.dk/dagsorden/klima-og-miljoeudvalget-06-06-2023).

Punkt 2 Revision af kommuneplanen - den
kommende proces



Sagsfremstilling

Revisionen af kommuneplanen startes op allerede nu med afsæt i udkastet til
planstrategien. Når Kommunalbestyrelsen i foråret har taget stilling til de idéer og
forslag, der kommer ind i forbindelse med den offentliggjorte planstrategi, så vil de
forslag, som Kommunalbestyrelsen eventuelt beslutter skal indgå i revisionen af
kommuneplanen, blive indarbejdet, inden kommuneforslaget behandles i
Kommunalbestyrelsen.

I kommuneplanen tages der politisk stilling til en bred vifte af tematikker, som f.eks.
trafik, klimatilpasning, rekreative områder, naturbeskyttelse mv. Væsentlige større
ændringer vil blive politisk forelagt til foreløbig godkendelse i Klima- og Miljøudvalget,
før de indarbejdes i forslaget til kommuneplanen. Relevante ændringer vil
efterfølgende blive fremlagt til drøftelse i Grønt Råd. Det kan f.eks. være skovrejsning,
normer for friarealer mv.

Tidsplanen er stadig under udarbejdelse, da der er en række afhængigheder, som der
skal tages højde for, herunder analyseopgaver og registringer, som skal i udbud.

Yderligere deltagelse

Projektleder Anette Lindegaard Christensen deltager under punktet. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling



Center for By og Miljø indstiller, at

Orienteringen tages til efterretning.1.

 
Grønt Råd drøfter, hvorvidt der skal nedsættes en ad-hoc arbejdsgruppe om2.
kommuneplanen.

Beslutning

Ad. 1.: Orienteringen blev  taget til efterretning.

Ad. 2.: Søren Jensen og Lars Vistrup Skov har meldt sig som ad-hoc arbejdsgruppe.

Punkt 3 Temalokalplan om hegn - status

Tidligere behandling

Grønt Råds møde den 22. juni 2023, punkt 2

Sagsfremstilling

Temalokalplanen er fortsat undervejs og bliver snart præsenteret politisk, som forslag.
Der har været afholdt et stort dialogmøde i januar 2023 for borgere,
grundejerforeninger og almene boligforeninger. Efter mødet var der en lille
referencegruppe, som ønskede at fortsætte drøftelserne. Referencegruppen bestod af
borgere for forskellige grundejerforeninger i kommunen, heraf var nogle
bestyrelsesmedlemmer. 

På mødet bliver de input, som Ballerup Kommune fik fra dialogmødet, præsenteret.
Ligeledes præsenteres referencegruppens anbefalinger.

På baggrund af dialogen har administrationen noteret en række problematikker
ved en temalokalplan for hegn. Problematikkerne fremlægges til drøftelse.

Yderligere deltagelse

På Grønt Råds møde deltager Projektleder Anette Lindegaard Christensen under
punktet. 



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser.

Bilag

0 Bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By og Miljø indstiller, at 

Orienteringen tages til efterretning.1.

Beslutning

Orientering taget til efterretning med følgende bemærkning:

Rådet ønsker en orientering, så snart lokalplanen om hegn sendes i høring.

Punkt 4 Grøn Trafik

Sagsfremstilling

Oplæg om cykeltrafik i Ballerup Kommune: 

Hvordan kan cyklen bidrage til den grønne omstilling af transporten i Ballerup
Kommune?

Hvordan går det egentlig på cykelområdet - hvor mange cykler, hvor meget
cykelinfrastruktur har vi, og hvad har vi gjort på området indtil nu? 

Hvordan kan Klimaplanen og Trafiksikkerhedsplanen bidrage til cykelområdet og en



ny cykelhandlingsplan?   

Yderligere deltagelse

På Grønt Råds møde deltager trafikplanlægger Pia Widerholdt Bentsen under punktet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Intet.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By og Miljø indstiller, at

Orienteringen tages til efterretning.1.

Beslutning

Orientering taget til efterretning med følgende bemærkninger:

Rådets Trafik-arbejdsgruppe ønsker at følge arbejdet med Cyklisthandleplan. Status
på Cyklisthandleplan fremlægges på et møde i Grønt Råd til foråret.

Punkt 5 Kildedal-projektet. Status og kommende
proces

Sagsfremstilling

I 2019 blev Ballerup Kommune og PensionDanmark enige om at byudvikle omkring
Kildedal Station. Helhedsplanen for Kildedal blev udarbejdet og vedtaget i september



2021, og arealudviklingsselskabet Kildedal P/S blev ligeledes stiftet i 2021 med
ansvaret for at forestå udviklingen af den nye by. En by, der skal rumme ca. 2000
boliger og 5000 arbejdspladser. Kildedal bliver en ny, moderne og blandet by med
arbejdspladser, boliger, butikker, børneinstitutioner, bevægelseshus, sandsynligvis en
skole og en byforening samt byværter, der bl.a. er med til at skabe byliv og aktivitet.
Fokus er også at skabe bynatur i høj kvalitet, og med ambitiøse naturindsatser i og
omkring Kildedal er målet at forbedre naturværdi og biodiversitet.

Kildedal forventes udviklet over de næste 10-15 år og sker i sammenhæng med
Egedal Kommunes planer om at udvikle deres områder hhv. Kildedal Bakke og
Kildedal NORD. Målet er at skabe en sammenhængende by på tværs af
kommunegrænser til glæde og gavn for fremtidige beboere, erhvervsdrivende og
besøgende.

Administrationen forelægger på Klima- og Miljøudvalgets møde den 14. november
2023 en samlet sagspakke for Kildedal-projektet, som bl.a. indeholder 

Spildevandsplantillæg nr. 4, som fastlægger rammerne for afledning af
spildevand og regnvand.
Tillæg nr. 16 til Kommuneplan 2020.
Lokalplan 201, som er en rammelokalplan for Kildedal.
Lokalplan 207 'Boliger ved Kildedal station', som er en byggeretsgivende
lokalplan for de første boligprojekter i Kildedal på byggefelt nr. 9, som er det
sydvestligste område i Kildedal.

På mødet vil Projektdirektør Tim E. Halvorsen og vicedirektør Siv Raun Andersen, fra
Kildedal P/S, holde oplæg om visioner og udviklingen af Kildedal By og Projektleder
Annemarie Arnvig Jørgensen, fra Center for By og Miljø, vil holde oplæg om den
kommunale myndighedsbehandling.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd



Indstilling

Center for By og Miljø indstiller, at

Orienteringen tages til efterretning.1.

Beslutning

Orientering taget til efterretning med følgende bemærkninger:

Høring af planer fra 8. december 2023 og 8 uger frem. Naturgruppen ønsker at
komme med høringssvar.

Borgermøde den 16. januar 2023.

Punkt 6 Økonomi 2023

Tidligere behandling

Grønt Råd den 24. oktober 2023 Punkt 10

Sagsfremstilling

Grønt Råd råder hvert år over 50.000 kr., som kan bruges til drift af hjemmeside,
indkøb af materialer, arrangementer mv. Der er saldo på 37.000 kr på denne konto.
Grønt Råd kan beslutte, om der skal indkøbes materialer eller andet til rådets virke for
hele eller dele af beløbet.

På mødet den 24. oktober 2023 kom det ikke til en endelig beslutning, hvorfor punktet
genfremsættes med konkrete forslag til indkøb mm. Formandskabet foreslår, at
midlerne prioriteres til følgende:

Indkøbe stativer til opsætning af plakater. 15.000 kr.1.
Indkøb af gule veste med logo til brug for fx deltagere i den årlige2.
affaldsindsamling. 17.000 kr. 



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgifter til indkøb mm. tages fra Grønt Råds driftskonto, som efter indkøb vil have
saldo 5.000 kr.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By og Miljø indstiller, at

Grønt Råd godkender de foreslåede indkøb.1.

Beslutning

Grønt Råd besluttede følgende indkøb:

2 sandwich-skilte, 1 flip-over, ca. 4000 kr.

Veste med logo for ca. 4000 kr.

Lærredsposer med logo for ca 10.000 kr.

Punkt 7 Forslag til kommende dagsordenspunkter

Sagsfremstilling

Som et nyt tiltag på standarddagsordenen kan der stilles forslag til kommende
dagsordenspunkter, som kunne være interessante og relevante for Grønt Råd. Fra de
seneste møder er der allerede forslag på listen:

Naturplan status 2023 og workshop.1.
Oplæg fra Novafos om oprensningsproces for regnvandsbassiner.2.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 Bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By og Miljø indstiller, at 

Der besluttes nye punkter til kommende dagsorden.1.

Beslutning

Grønt Råd ønskede - ud over ovennævnte punkter - et oplæg om brug af facebook.

Deltagelse i verdensmåls-festival 2024.

Punkt 8 Eventuelt

Beslutning

Der blev givet en kort status på naturforbedrende initiativer 2023: Paddehuller langs
Datastien.

Frist for svar til Vejdirektoratets projekt med udvidelse af Ring 4 er den 8. december
2023.



Der blev gjort opmærksom på Nordeafondens "her gror vi-pulje"
(https://nordeafonden.dk/soeg-stoette/her-gror-vi-puljen).

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/groent-raad-23-11-2023


